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Υπογράφτηκε η Συμφωνία της Λεμεσού
Τις βάσεις για τη δημιουργία του Ευρωπαϊκού Τεχνολογικού

Πανεπιστημίου θέτει η Συμφωνία της Λεμεσού που

υπογράφτηκε χθες το πρωί στο ΤΕΠΑΚ στο πλαίσιο της
Συνόδου των Πρυτάνεων των οκτώ ευρωπαϊκών Πανεπιστημίων

που συμμετέχουν στη συμμαχία
Η τελετή υπογραφής της Συμφωνίας

της Λεμεσού πραγματοποιήθηκε
στο κτήριο Τάσσος Παπαδόπουλος

στην παρουσία της Γενικής
Διευθύντριας της Γενικής Διεύθυνσης
Παιδείας Νεολαίας Αθλητισμού και Πολιτισμού της Ευρωπαϊκής

Επιτροπής Θέμιδας Χριστοφίδου
Σε δηλώσεις του στο ΚΥΠΕο Πρύτανης του ΤΕΠΑΚ καθηγητής

Παναγιώτης Ζαφείρης ανέφερε πως η σημερινή
μέρα είναι πολύ μεγάλη για το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο
Κύπρου το οποίο γίνεται στην ουσία μέρος μιας μεγάλης
συμμαχίας που έχει περίπου 100 χιλιάδες φοιτητές

Η Συμφωνία της Λεμεσού πρόσθεσε περιλαμβάνει

Στόχος η δημιουργία Ευρωπαϊκού
Τεχνολογικού Πανεπιστημίου

τη δημιουργία Γραφείου Συντονισμού Διεθνών Ομάδων
International Teams Coordination Office ITCO σε κάθε

Πανεπιστημιούπολη Σύμφωνο Συναντίληψης για τη δημιουργία

συστάδων Προπτυχιακών και Μεταπτυχιακών Προ
γραμμάτων και δράσεις roadmap
της συμμαχίας για τους επόμενους
18 μήνες

Ο καθηγητής Ζαφείρης υπέδειξε

ότι η δημιουργία του Ευρωπαϊκού

Τεχνολογικού Πανεπιστημίου
δεν καταργεί την οντότητα των Πανεπιστημίων που

συμμετέχουν αλλά θα προσφέρει διαφορετικού τύπου
προγράμματα φοίτησης που θα δημιουργηθούν με τη
στήριξη της EE

Σημείωσε δε ότι μέσα από αυτά τα νέα προγράμματα
οι φοιτητές θα μπορούν να φοιτούν για έξι μήνες ή ένα

χρόνο σε ένα από τα υπόλοιπα Πανεπιστήμια κάτι που

αναμένεται να φέρει αριθμό ξένων φοιτητών και στο

κείμενα για τη δημιουργία κοινού γραφείου Erasmus EUt ΤΕΠΑΚ
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Βιοποικιλότητα και ταυτότητα τοπικών προϊόντων
Των

Βασίλη Αίτσκα και Μενέλαο Σιαυρινίδη

Η Κύπρος έχει παράδοση στην οινοποιία
πέραν των πέντε χιλιάδων ετών ξεπερνώντας
τις περισσότερες οινοπαραγωγούς χώρες του
πλανήτη Οι γηγενείς ποικιλίες αμπέλου που

εξελίχθηκαν στο νησί είναι πολύ καλά
προσαρμοσμένες

στο ξηρό και θερμό μεσογειακό
κλίμα και σπανίως αρδεύονται ενώ έχουν
γενικά χαμηλές απαιτήσεις σε εισροές πχ
λιπάσματα φυτοφάρμακα σε σχέση με τις ξενικές

εισαγόμενες ποικιλίες ή με άλλες καλλιέργειες

Σήμερα καλλιεργούνται 65.000 δεκάρια

αμπελώνων που τροφοδοτούν περίπου
70 οινοποιεία τα περισσότερα ΜμΕ για την
παραγωγή περίπου 15 εκ φιαλών κρασιού
Ο κλάδος αντιμετωπίζει σφοδρό ανταγωνισμό
από εισαγόμενα πολλές φορές χαμηλότερης
ποιότητας κρασιά που κατέχουν 65 περίπου
του μεριδίου της εγχώριας αγοράς Η ενίσχυση
του εμπορικού σήματος του κυπριακού οίνου
είναι αναγκαία για την αύξηση της ανταγωνιστικότητας

του κλάδου
Η έρευνα που διεξάγεται στο ΤΕΠΑΚ σε

συνεργασία με άλλους φορείς κατά τα τελευταία

10 έτη έχα αναδείξει τη σημασία των
αμπελώνων για την προστασία του τοπίου
και του περιβάλλοντος της Κύπρου Από το
2019 υλοποιείται το έργο EcoWinery με σκοπό

την εξοικείωση των επαγγελματιών του
κλάδου της αμπελουργίας και της οινοποιίας
στην Κύπρο με την έννοια του περιβαλλοντικού

αποτυπώματος προϊόντος Product
Environmental Footprint PEF Επιπλέον
η Ευρωπαϊκή Ένωση εφαρμόζει εδώ και κάποιο

διάστημα την Πράσινη Συμφωνία EU

Green Deal με τελικό στόχο το μηδενισμό των
εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου μέχρι το
2050 Ανάμεσα στους στόχους της συμφωνίας

είναι η εξασφάλιση της υγιεινής διατροφής
και σε προσιτές τιμές για όλους από συστήματα
παραγωγής που προστατεύουν το περιβάλλον
και τη βιοποικιλότητα όπως αναλύεται στη

Στρατηγική Από το Αγρόκτημα στο Πιάτο

Αξιοσημείωτοι στόχοι της τελευταίας είναι η
μείωση της χρήσης των συνθετικών λιπασμάτων

και φυτοφαρμάκων κατά 20 και 50
αντίστοιχα μέχρι το 2030 Επιπλέον η στρατηγική

της EE για τη βιοποικιλότητα αναγνώριζα
τη σημασία των στοιχείων τοπίου για τη διατήρηση

της άγριας ζωής πχ ξηρολιθιές φυ
τοφράκτες μεμονωμένα δένδρα και θέτει ως
στόχο την κάλυψη του 10 των γεωργικών
εκτάσεων με αυτά τα στοιχεία μέχρι το 2030
Στόχοι αρκετά δύσκολο να επιτευχθούν από

τους γεωργούς της Κύπρου αλλά και άλλων
περιοχών της EE

Η δουλειά που γίνεται στο έργο EcoWinery
είναι σε μεγάλο βαθμό εναρμονισμένη με
τους στόχους της Πράσινης Συμφωνίας και
της Στρατηγικής για τη Βιοποικιλότητα Η

εφαρμοσμένη έρευνα που πραγματοποιείται
μέσα από τη συνεργασία των εταίρων ΤΕΠΑΚ
ΑΠΚυ Οινοποιείο Νικολάίδη Ανώγυρα τη
συμμετοχή φορέων από το εξωτερικό πχ Με
τσόβιο Πολυτεχνείο Cool Farm Alliance και
τη συμμετοχή νέων ερευνητών έχει στόχο να
αναδείξει τη σημασία της αμπελοκαλλιέργειας
για την 1 προστασία της βιοποικιλότητας και
τις επιπτώσεις/οφέλη που έχουν σε αυτή οι

διάφορες πρακτικές που εφαρμόζονται στους
αμπελώνες 2 την αποθήκευση άνθρακα
στους αμπελώνες για τον μετριασμό της κλιματικής

αλλαγής και 3 την εξοικονόμηση πόρων
και μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώματος

του κρασιού Το έργο δημιουργεί σχετικά

εργαλεία και εγχειρίδια ώστε να μπορέσουν
οι επαγγελματίες του κλάδου να ποσοτικοποι
ήσουν με αξιοπιστία το περιβαλλοντικό τους
αποτύπωμα και να το επικοινωνήσουν στη συ
véxaa στους καταναλωτές Πιο συγκεκριμένα
σε περιοχές των Κρασοχωρίων και της Κουμα
νταρίας στη Λεμεσό διεξάγεται έρευνα για να
ποσοτικοποιηθεί η συμβολή των αμπελώνων
στην αποθήκευση άνθρακα Στις ίδιες περιοχές

σε έναν αριθμό αμπελώνων γίνεται
καταγραφή της βιοποικιλότητας πχ μέλισσες
πουλιά ερπετά φυτά με στόχο τη μελέτη της
επίδρασης των καλλιεργητικών πρακτικών
και χαρακτηριστικών του τοπίου στην προστασία

της βιοποικιλότητας Τέτοιες μελέτες
είναι σημαντικές για την επίτευξη των στόχων
της Στρατηγικής.Έρευνα διεξάγεται και για τη
μείωση της ενεργειακής κατανάλωσης και της
χρήσης των πόρων στο οινοποιείο Νικολάίδη

Το έργο EcoWinery συνεχίζεται μέχρι και
τον Ιανουάριο του 2022 Περισσότερες πληροφορίες

στη σελίδα του www.sustagric.com
ecowinery.html

BaoiAns Λίισκαε ερευνητή και συνεργάτης
διδασκαλία στο ΤΕΠΑΚ lôpuuis ins Sustainabi lity

Metrics

NtevéAaosIraupiviôns avan καθηγητή στο ΤΕΠΑΚ
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Ερωτήματα για
τη μετακίνηση τουΑΙΙΚ

Αντιπροσωπεία ίου ΑΚΕΛ με επικεφαλής
τον ΓΓ του κόμματος Στέφανο Στεφάνου

πραγματοποίπσε χθες συνάντπσπ με
αντιπροσωπεία του Εμπορικού και Βιομπ
χανικού Επιμελπτπρίου Λευκωσίας

Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνω
σπ κοινή διαπίστωσπ των δύο πλευρών
είναι ότι εγείρονται σοβαρά ερωτήματα για
τπν απόφασπ τπς κυβέρνπσπς να θέσει τπ

διαχείρισπ του Ανώτερου Ξενοδοχειακού
Ινστιτούτου Κύπρου ΑΞΙΚ στο ΤΕΠΑΚ

Ο ΓΓ του ΑΚΕΛ ανέπτυξε τους προβλπ
ματισμούς του κόμματος για τπν απόφασπ
τπν οποία έλαβε το Υπουργείο Παιδείας
χωρίς να έχει διαβουλευθεί με κανέναν
από τους εμπλεκόμενους φορείς ούτε καν
με το ίδιο το Ινστιτούτο Επεσήμανε επίσπς
ότι εγείρονται ζπτήματα που έχουν να κάνουν

πρωτίστως με τπν παιδαγωγική και
εκπαιδευτική πτυχή μιας τέτοιας απόφα
σπς αλλά και με ενδεχόμενες οικονομικές
και εμπορικές σκοπιμότπτες σε σχέσπ με το

χώρο όπου βρίσκεται σήμερα το ΑΞΙΚ
Η αντιπροσωπεία του ΑΚΕΛ διαβεβαίωσε
το ΕΒΕ Λευκωσίας ότι θα θέσει εκ νέου

το ζήτπμα στπ Βουλή ώστε να διεξαχθεί π

συζήτπσπ που έπρεπε να είχε προπγπθεί
και να εξεταστούν ενδελεχώς όλες οι πτυχές

του ζπτήματος Ταυτόχρονα το ΑΚΕΛ
εξέφρασε τπν ετοιμότπτά του για συνεχή
διάλογο και ανταλλαγή απόψεων με το
ΕΒΕ Λευκωσίας για όλα τα ζπτήματα που
έχουν να κάνουν με τπν ανάπτυξπ τπς
πρωτεύουσας

Στπ συνάντπσπ συμμετείχαν επίσπς ο

επαρχιακός γραμματέας του ΑΚΕΛ Λευ
κωσίας-Κερύνειας βουλευτής Χρίστος
Χριστοφίδπς ο εκπρόσωπος Τύπου του
κόμματος βουλευτής Γιώργος Κουκουμάς
καθώς και ο ΓΓ τπς ΣΥΞΚΑ ΠΕΟ και μέλος
του ΔΣ του ΑΞΙΚ Λευτέρπς Γεωργιάδπς

Σπμειώνεται ότι στο πρόσφατο παρελθόν
π κυβέρνπσπ προχώρπσε αιφνιδιαστικά

και χωρίς διαβούλευσπ στπν προκήρυξπ
διαγωνισμού για μεταστέγασπ του ΑΞΙΚ με
σκοπό τπν πώλπσπ τπς περιοχής όπου βρίσκεται

το Συνεδριακό Κέντρο και το πρώπν
ξενοδοχείο Φιλοξένια σε ιδιώτπ επενδυτή
Μάλιστα π απόφασπ για μεταστέγασπ του
ΑΞΙΚ αιφνιδίασε ακόμπ και το ΔΣ του Ινστιτούτου

το οποίο πλπροφορήθπκε για
τπν προκήρυξπ του διαγωνισμού από τα
μέσα ενπμέρωσπς Ωστόσο μετά από πα

ρέμβασπ τπς Βουλής κατόπιν πρωτοβουλίας
και πάλι του ΑΚΕΛ σώθπκε το ΑΞΙΚ

Παρά ταύτα φαίνεται ότι π κυβέρνπσπ δεν
εγκατέλειψε τα σχέδιά τπς


	ΥΠΟΓΡΑΦΤΗΚΕ Η ΣΥΜΦΩΝΙΑ ΤΗΣ ΛΕΜΕΣΟΥ
	25/09/2021 ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ σελ. 24

	ΒΙΟΠΟΙΚΙΛΟΤΗΤΑ ΚΑΙ ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΟΠΙΚΩΝ ΠΡΟΙΟΝΤΩΝ
	25/09/2021 ΧΑΡΑΥΓΗ σελ. 26

	ΕΡΩΤΗΜΑΤΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΜΕΤΑΚΙΝΗΣΗ ΤΟΥ ΑΞΙΚ 
	25/09/2021 ΧΑΡΑΥΓΗ σελ. 12


